



目 录

- 02. Conference Background
- 04. Introduction to Organizers
- 14. General Information
- 18. Conference Program
- 32. Conference Organising Committee

- 02. 会议介绍
- 04. 相关机构介绍
- 14. 会务信息
- 18. 会议日程
- 32. 筹委会名录

会议介绍

CONFERENCE BACKGROUND



How to provide legal, financial and organizational support for lifelong learning, and turning theory into practice have raised increasing concern and on-going discussion among researchers and policy makers. To advance knowledge on this front, "Frameworks for Supporting Lifelong Learning" is chosen as the main theme for the upcoming Asia-Europe Conference on Lifelong Learning in Beijing, November 2008, organized by Graduate School of Education, Peking University and Institute of Economics of Education, Peking University in cooperation with the ASEM Education and Research Hub for Lifelong Learning(ASEM LL Hub) and Danish School of Education. The conference covers some of the following sub-themes:

1. Financing for lifelong learning
2. Institutional or organizational innovations
3. Legal environment and legislative support
4. Conceptual frameworks for lifelong learning

The conference is financed and organized by Graduate School of Education at Peking University and Institute of Economics of Education, Peking University, and is sponsored by Asia-Europe Foundation(ASEF), Danish Ministry of Education and Danish Ministry of Foreign Affairs. The conference invites more than seventy scholars and officials in management sectors of education from Asia and Europe.

This conference provides a forum for sharing research findings, regional experiences in implementing lifelong learning strategies through national capacity building, and for developing new knowledge through effective communication between researchers and policymakers in the field.

为终身学习提供法律、财政以及组织方面的支持，使其从理论转变为现实已经成为研究者和政策制定者持续关心和不断讨论的问题。为此，北京大学教育学院/教育经济研究所、ASEM亚欧会议终身学习教育与研究（The Asia-Europe Meeting Education and Research Hub for Lifelong Learning），以及丹麦教育学院拟于2008年11月25日在北京友谊宾馆召开主题为“探索支持终身学习的框架”的国际会议。会议将主要聚焦于四个方面：

1. 终身学习的概念框架
2. 终身学习的制度或组织创新
3. 终身学习的法律环境和立法支持
4. 终身学习的财政支持

此次会议由北京大学教育学院/教育经济研究所承办，并受到亚欧会议基金会、丹麦外交部和教育部的支持。到目前为止已经收到70多份来自亚欧各国学者和教育管理部门官员参会的回执。因此这次会议将是一次规模较大的国际会议，对于中国或者是北京大学都将是一次非常重要的外事活动。

会议目的是为研究者和政策制定者提供一个论坛，供各位与会者分享研究发现和各地区在国家人才建设中推行终身学习策略的经验，并希望通过研究者和政策制定者之间的有效沟通发展出对本领域问题的新认识。



相关机构介绍

INTRODUCTION TO ORGANIZERS

Institute of Economics of Education , Peking University

The Institute of Economics of Education was set up by the National Education Committee (current Ministry of Education), the National Plan Committee and the Department of Finance in 1999. It is an important research and counseling organization on China 's educational economics and educational financial problems. It is affiliated with Graduate School of Education of Peking University (formerly known as Research Institute of Higher Education).

Its research is centered on macro-education investment and management system with an aim to improve discipline construction as its academic pursuit, give full play the researchers' academic strengths, and gradually develops the feature of regulating empirical studies, combining quality and quantity studies, and making multidisciplinary research. In these years, many research results have won high values from the academic circles at home and abroad, and have made positive influence on the society.

The institute gathered a group of young and middle-aged outstanding scholars with multidisciplinary background, acute thinking, professional training, broad vision and experience in international cooperation and research. Its open, democratic and compatible academic atmosphere and cooperative tradition provides a good environment for the researchers to pursuit excellence. Besides a full-time group of capable researchers, the institute also employs many well-known experts and scholars from inside and outside the country as part-time researchers.

The institute is the first to offer doctoral program in the field of Economics of Education & Administration in China . In 2000, the institute was approved by domestic experts as the "Ministry of Education University Key Research Center for Humanities and Social Science Studies". In 2002, the program of Economics of Education & Administration was awarded as the "National Key Program" by Academic Degree Committee of the State Department. In 2003, it is awarded as the top grade doctoral program in Public Administration, and the institute also gained the qualification for providing post-doctoral program.



北京大学教育经济研究所

北京大学教育经济研究所成立于1999年。它是由原国家教委、原国家计委和财政部联合支持设立的，是国家教育经济和教育财政问题的重要研究和咨询机构。教育经济研究所依托于北大教育学院（其前身是北大高教所）。

研究所以宏观教育投资和管理体制为研究重心，以完善学科建设为学术追求，充分发挥研究人员的学术专长，逐步形成了规范实证研究，定量方法与定性方法结合，多学科综合研究的特色。多年来，研究所人员主持和参与了多项国家和部委以及国际机构的重大科研项目，其中许多研究成果得到国内外学术界的高度评价，产生了积极的社会影响。

研究所聚集了一批杰出的中青年学者。成员来自多学科背景，思想敏锐，训练有素，并有广阔的国际视野和开展国际合作研究的经验。开放民主、兼容并包的学术氛围和团结协作的优良传统，为科研人员追求卓越，拒绝平庸提供了良好的环境。除拥有一支精干的专职研究队伍外，研究所还聘请了一批国内外的知名专家和学者作为兼职研究人员。

研究所依托的教育经济与管理学科是国内第一个该学科博士点；2000年，教育经济研究所被国内同行专家评为教育部普通高等学校人文社会科学重点研究基地；2002年，教育经济与管理学科被国务院学位委员会组织的专家评为全国重点学科；2003年，被评为“公共管理”一级学科博士点，并取得了博士后流动站的资格。





Graduate School of Education , Peking University

The Graduate School of Education was founded in October 2000, which grew out of the Institute of Higher Education, the Institute of Economics of Education and the Audio-Visual Education Center. The current dean is Professor Min Weifang, who is the CCP Secretary of Peking University and the chairman of the University Council.

The school consists of three academic departments and two research institutes, which are Department of Education and Human Development, Department of Economics and Administration of Education, Department of Education Technology, Institute of Higher Education and Institute of Economics of Education. The last one is the key research center of humanity and social science, accredited by the Ministry of Education. In addition, the National Higher Education Information Network and the National Higher Education Technology and Information Center , the chair of UNESCO's higher education in Asian-pacific region, the editor office of the quarterly academic journal Peking University Education Review are all affiliated to GSE.

The school offers three doctoral programs, which are higher education, economics and administration of education, Education theory. Three master programs are also offered, which are higher education,

economics and administration of education , and educational technology. Among these disciplines, economics and administration of education is accredited as a national key discipline.

It owns an excellent, united, devoted young teaching group with multidisciplinary background. Currently, the school has 42 faculties and staffs, among which 32 are full-time faculties, 25 of them have earned their doctor's degree, 8 are professors, and 16 are associate professors. In addition, 22 senior scholars all over the world act as part-time professors. The school now has an enrollment of 84 master students, 55 full-time Ph. D. students, and 92 Executive Ed. D. students.

GSE is mainly focused on the study of educational theories and their application, especially on the exploration of critical issues faced in education development and reform in China and the World, and the counseling services for governments and Educational Institutions. Among the completed research projects, many of their research results have been adopted by the government, which has a great impact on the country's education reform and development. Currently, it undertakes 17 national level projects, 15 provincial and ministry-level projects, 5 international projects and 102 other research projects. Since 2000, it published more than 30 monographs and 500 articles, among which 5 receive national awards and 7 awards at provincial and ministry level.

Enlighten people and pursue excellence are our persistent objectives.





北京大学教育学院

北京大学的教育学科历史悠久。早在1902年，京师大学堂即设立师范馆，开设教育学课程，培养教育专门人才。1924年，北京大学设立教育学系，蒋梦麟、胡适等著名教育家先后担任教授会主席或系主任。1949年，根据政府的统一规划，北京大学教育系科调整至兄弟院校。20世纪80年代开始，教育学科在北京大学又逐步得到重建。1980年高等教育研究室设立，1984年发展为高等教育科学研究所，1999年建立教育经济研究所。2000年，高等教育科学研究所、教育经济研究所与电化教育中心（前身为1973年建立的电教组）部分机构合并，成立北京大学教育学院。现任院长为北京大学党委书记、校务委员会主任闵维方教授。

北京大学教育学院目前设有教育与人类发展系、教育经济与管理系、教育技术系三个系，高等教育科学研究所、教育经济研究所（教育部人文社会科学重点研究基地）两个研究所，基础教育与教师教育中心、中国教育与人力资源研究中心、教育领导与政策研究中心、数字化学习发展研究中心、企业与教育研究中心五个研究中心。学院承办全国中文核心期刊《北京大学教育评论》（季刊），并且是中国蔡元培研究会秘书处所在单位。

北京大学教育学院具有教育学、公共管理两个一级学科博士学位授予权，设有高等教育学、教育经济与管理、教育技术学三个硕士点，高等教育学、教育经济与管理、教育学原理三个博士点，开发了高级教育行政管理博士（Ed.D.）和高校管理硕士项目。其中，教育经济与管理学科为国家重点学科。学院还设有教育学、公共管理（教育经济与管理）两个博士后流动站。教育学院注重人才培养，尤其注重学生综合素质提高和运用科学方法解决问题的能力，历年来为国内外高等学校、教育管理部门以及相关机构输送了大批优秀人才。

教育学院拥有一批知名学者，师资力量雄厚，学科背景多样，学术视野开阔。2007年度，学院有教职员工42人，其中教学科研人员34人。聘请有国内外著名学者30余人担任名誉教授、客座教授或兼职教授。

教育学院的科学研究以教育领域的重大现实问题和基础理论问题为中心，注重实证研究及研究过程与方法的规范化；在高等教育、教育经济与财政、教育政策、教育技术、教师教育等研究领域形成了特色；注重政策咨询和社会服务，多项研究成果对我国教育改革与发展产生了直接的影响。

教育学院注重国际学术交往，多数教师具有出国留学或进修经历，并与多所世界著名大学及联合国教科文组织、世界银行、福特基金会等国际组织保持密切的交流与合作。

北京大学教育学院致力于探索和发展教育领域的专门知识，培养知行合一的教育领导与研究人才，繁荣我国教育事业，推动教育科学进步。



Danish School of Education, Aarhus University

The Danish School of Education was established on 1 June 2007 by the merger of the Danish University of Education and the University of Aarhus. Most research and study activities at the School of Education are located at the campus in Emdrup in the northern part of the capital of Copenhagen. Other teaching activities take part in Denmark's second largest city Aarhus.

奥胡斯大学丹麦教育学院

2007年6月1日，在丹麦教育大学 (Danish University of Education) 和奥胡斯大学 (University of Aarhus) 合并，成立了丹麦教育学院 (School of Education, University of Aarhus)。其大部分的研究和学术活动在首都哥本哈根北部的Emdrup校区进行，其它的教学活动在丹麦第二大城市奥胡斯展开。





ASEM LL HUB

The ASEM LL Hub is an umbrella for university cooperation in Lifelong Learning between Asia and Europe, for comparative research. The Hub creates a meeting place for research and educational policy.

The ASEM LL Hub was established as the result of a preparatory work for ASEM IV Heads of State Summit in Copenhagen 2002. Three working groups were established to examine the possibilities for a stronger cooperation between Asia and Europe in the field of Lifelong Learning, including an analysis on how Lifelong Learning has developed in Asia and Europe in terms of how different concepts of learning and education have managed to involve and attract the most vulnerable groups of society.

This initiative to establish the ASEM LL Hub was welcomed at the ASEM V Heads of State Summit in Hanoi in 2004 and further at the ASEM VI Heads of State Summit in Helsinki in 2006. The ASEM Education and Research Hub for Lifelong Learning was launched at a conference in Copenhagen in May 2005. The Hub is located at The Danish School of Education, Aarhus University.

- The LL Hub is promoting cooperation among Asian and European countries with regard to evidence-based practise, evidence-based research and evidence-based policy.
- The Hub is a network for educational and labour-market institutions to develop joint teaching and learning projects
- The Hub is a research observatory for new basic skills, core competences and their implementation in educational systems and workplace learning.



亚欧会议终身学习教育和研究中心

亚欧会议终身学习教育和研究中心 (ASEM Education and Research Hub for Lifelong Learning, 简称为ASEM LL Hub) 是欧洲和亚洲大学在终身学习领域进行合作和比较研究的一个学术中心。它提供了研究和制定教育政策的交流平台。

该中心是在2002年哥本哈根第四届亚欧会议首脑会议筹备工作组的基础上建立起来的。当时成立了三个小组来审察亚洲和欧洲在终身学习领域加强合作的可能性，分析终身学习在亚欧各国的发展状况，特别是学习和教育的不同理念是如何吸引社会弱势群体参与的。

建立ASEM LL中心的倡议在2004年第五届河内亚欧会议首脑会议以及2006年第六届赫尔辛基亚欧会议上得到认可，并于2005年5月在哥本哈根的一次会议上成立。该中心目前设在奥胡斯大学丹麦教育学院。

该中心致力于促进亚洲和欧洲国家之间的合作，是一个关于教育和劳动力市场机构的网络，是一个关于新的基本技能，核心能力及其在教育体系和工作场所学习中执行情况的研究观测站。





Asia-Europe Foundation

In March 1996, the leaders of twenty-five European and East Asian countries, together with the European Commission, convened in Bangkok, Thailand, for the inaugural Asia-Europe Meeting (ASEM). This historic summit paved the way for the establishment of the Asia-Europe Foundation (ASEF) one year later in 1997. ASEF is the only permanent physical institution of ASEM and is funded by voluntary contributions from its partner governments and shares the financing of its projects with its civil society partners across Asia and Europe.

ASEF is entrusted with the mission to promote greater mutual understanding between the peoples of Asia and Europe through intellectual, cultural and people-to-people exchanges. Fulfilling the vital role of interface between civil society groups and governments, ASEF facilitates interactions among non-officials from diverse fields and transmits the resulting outputs as recommendations to policy-makers. ASEF also brings civil society representatives together with bureaucrats, diplomats and other government officials for direct and open dialogue. Through ASEF, civil society concerns can be included as a vital component of official deliberations at ASEM. Currently, ASEM, and therefore ASEF, has a constituency of forty-five partners.

In the first ten years, ASEF has implemented over 350 projects, bringing together more than 14,000 direct participants and reaching out to an even wider audience in Asia and Europe.

亚欧基金会

1996年3月，欧洲和东亚25国领导人以及欧洲委员会在泰国的曼谷会晤，宣布成立亚欧会议（ASEM）。这个历史性的峰会为一年后亚欧基金会（ASEF）的筹建铺平了道路。亚欧基金会是亚欧会议的唯一常设机构，其基金来自于各国政府的资助；亚欧各国的社会组织和个人也会分担一部分项目成本。

亚欧基金会的使命是通过增进知识、文化以及人员的交流以促进亚欧人民之间的相互理解。为搭建社会组织 and 政府相互对话的平台，亚欧基金会努力促进各领域的非政府团体之间的交流，并将成果推荐给政策制定者。亚欧基金会还将各国的社会代表以及行政官员、外交官员以及其他政府官员聚在一起，进行直接开放的对话。通过亚欧基金会，社会各界关注的问题成为亚欧会议上官方商议的重要内容。目前，亚欧会议和亚欧基金会共有45个成员。

在最初的十年，亚欧基金会完成的项目超过350个，此间有14000多人直接参与了基金会的活动；并在亚欧各国产生了广泛的影响。



会务信息

GENERAL INFORMATION

General Information

The following information is provided to make your attendance at the ASEM Beijing Conference on Lifelong Learning in Beijing Friendship Hotel as enjoyable and carefree as possible. If you require assistance throughout the conference, please visit the Registration and Information Desk and we will do everything we can to help you.

Registration and Information Desk

The staff or committee member at the Registration and Information Desk will be available to assist you for all enquiries and registrations. The registration desk will be open during the following times and places:

- Sunday 23 th November 2008 12:00-21:00 First Floor, Building No.3
- Monday 24th November 2008 8:00-21:00 First Floor, Building No.3
- Tuesday 25th November 2008 8:00-12:00 Hall, Building No.1

Full Registration entitles the delegates to:

- All conference sessions
- Conference Dinner on Tuesday Nov. 25th 2008
- Lunch, Morning and Afternoon Teas on Tuesday
- Delegate badge and bag
- Conference Program Guide, conference Proceedings and ASEF materials

Badges

Each delegate registered for the Conference will receive a name badge at the Registration and Information Desk. This badge will be your official pass and must be worn to obtain entry to all sessions, conference catering and social functions. This name badge must be worn during the conference.

Messages

Messages sent to the conference committee will be placed on a notice board near the Registration and Information Desk. Delegates are advised to check the message board at regular intervals.



Transportation

Taxi (recommended): from the airport to Friendship Hotel (East Gate) costs about 120RMB (10RMB toll fees included) if there is no serious traffic jam.

Airport Bus No.4: from the airport to Friendship Hotel (North Gate).

Meals

Breakfasts are covered by living fees.

Coupons for supper of Nov. 23, lunch and supper of Nov. 24, and lunch of Nov.25 are available in the envelope given when you Check-in.

Dress

Semi-professional attire is appropriate for the conference sessions and social functions.

Mobile Phones

Please respect the presenter and delegates by ensuring that your mobile phone is switched off or on silent mode while you are in the sessions.

Smoking

Friendship Hotel is a non smoking venue.

Conference Committee Office

Location: Room 30301, Room30302, Building No.3, Friendship Hotel

Tel: (86-10) 68498888-30301, (86-10) 68498888-30302, please dial 30301 or 30302 directly at the hotel

Emergency Contact Persons

YANG Po (13020004172)

SUN Ruirui (13020004175)





综合信息

以下信息将为您出席于北京友谊宾馆举行的亚欧会议终身学习会议提供便利。会议期间需要任何帮助，请至注册与信息处或会议组织办公室，工作人员将尽力提供帮助。

注册与信息处

注册与信息处工作人员或会议组委会工作人员将及时为您提供帮助。注册与信息处的开放时间和地点如下：

- | | | |
|------------------|-------------|-------|
| — 2008年11月23日星期日 | 12:00—21:00 | 迎宾楼一层 |
| — 2008年11月24日星期一 | 8:00—21:00 | 迎宾楼一层 |
| — 2008年11月25日星期二 | 8:00—12:00 | 贵宾楼大厅 |

注册后权限

- 参加所有的会议单元
- 2008年11月25日星期二的会议晚宴
- 2008年11月25日星期二会议午餐，上午茶歇和下午茶歇
- 代表证和提袋
- 会议项目指南，会议材料以及ASEF材料

代表证

每位注册过的代表都将在注册与咨询处领到印有自己的名字的代表证。代表证是您参加会议单元，进行会议用餐并进行会议社交活动的官方凭证。会议期间敬请佩戴代表证。

信息发布

大会组委会得到的信息将及时通过注册与信息处旁边的公告栏进行发布。请各位代表定期查看公告栏。



交通

出租车（推荐）：从首都机场到友谊宾馆东门，约120元（包括10元高速费）。

机场大巴4号线：从首都机场到友谊宾馆北门下车。

用餐

住宿费涵盖早餐。

注册时领到的信封中包含23日午餐券、24日午餐券以及25日午餐券。

服装

半正式服装适宜参加会议和进行社交活动。

手机

为了表示对报告人和其他代表的尊重，会议期间请您将手机关闭或调至静音状态。

吸烟

友谊宾馆是无烟宾馆。

会议组织办公室

地点：友谊宾馆迎宾楼30301、30302房间

电话：(86-10) 68498888-30301, (86-10) 68498888-30302, 宾馆内请直接拨30301或30302

紧急事件联系人

杨 钊 (13020004172)

孙纳睿 (13020004175)



会议日程

CONFERENCE PROGRAM

Date and Time: 25 November 2008, 0840-1710

Venue: Beijing Friendship Hotel



Location	Time	Scheduled Events
Building No.1	08:40-08:50	Welcome note to Peking University and to the International Conference by Prof. DING Xiaohao, Peking University and Arne Carlsen, Chairman, ASEM Education and Research Hub for Lifelong Learning
Chaired by Prof. CHEN Xuefei, Peking University	08:50-09:00	Opening address by Prof. MIN Weifang, Chairman of PKU Council, Peking University, China
	09:00-09:05	Opening address by Deputy Executive Director Ambassador Nguyen Quoc Khanh, Asia-Europe Foundation, Singapore
	09:05-09:20	Opening keynote by Arne Carlsen, Chairman, ASEM Education and Research Hub for Lifelong Learning, Danish School of Education, Aarhus University, Denmark
	09:20-09:30	Opening address by Leader from Ministry of Education, China
	09:30-09:40	Opening address by Leader from Ministry of Finance, China
	09:40-10:00	Photo session
Chaired by Prof. YAN Fengqiao, Peking University	10:00-10:30	Keynote speech 1: Chinese experience outline "Institutional Development of Continuing Education for Chinese Labor Force" by Madame HAO Keming, President, Chinese Society of Educational Development Strategy, China
	10:30-11:00	Keynote speech 2: European experience outline "Rethinking Competences, Learning Outcomes and Qualifications" by Professor Lynne Chisholm, University of Innsbruck, Austria
	11:00-11:20	Coffee break
	11:20-11:50	Keynote speech 3: Asian experience outline "The Old Stranger in A New Town: Reframing Adult Education in the Context of Lifelong Learning in Asia and Europe" by Professor Soonghee Han, Seoul National University, Korea
	11:50 - 12:00	Official launch of Network 5 by ASEM Hub's Chairman Arne Carlsen; Introduction of Network 5 research areas by Professor Soonghee Han, Seoul National University, Korea
	12:00-12:30	Questions and Answers

Friendship Palace	12:30-13:30	Lunch Break
Meeting Hall	15:00-15:30 (Coffee break)	Five parallel workshops from 1330 – 1710, with a break 1500-1530. Each workshop will have between 6-8 presenters, 20 minutes for each presentation.
Room No. 101	13:30-17:00	Workshop A: "Developing ICT Skills, E-learning and the Culture of E-Learning in Lifelong Learning", chaired by Professor Bowon Kim, Korea National Open University, Korea
Room No. 102	13:30-17:00	Workshop B: "Competence Development as Workplace Learning", chaired by Professor Bente Elkjær, Danish School of Education, University of Aarhus, Denmark.
Room No. 103	13:30-17:00	Workshop C: "Professionalisation of Lifelong Learning with a Special Emphasis on Teacher Training", chaired by Professor Ekkehard Nuisel, Duisburg/Essen University, Germany
Room No. 104	13:30-17:00	Workshop D: "National Strategies for Lifelong Learning with regard to Citizens Motivation and Barriers against Continuing Education and Training", chaired by Dr. Xianjin Dou, National Centre for Education Research Development, Ministry of Education, China
Room No. 105	13:30-17:00	Workshop E: "ASEM Core competences", chaired by Professor Soonghee Han, Seoul National University, Korea
Room No. 101	17:00-17:10	Closing address by Prof. DING Xiaohao and Arne Carlsen

This conference is sponsored by Peking University, Asia-Europe Foundation, Danish Ministry of Foreign Affairs, Danish Ministry of Education, Danish School of Education, Aarhus University.



日期和时间：2008年11月25日，08:40—17:10

地点：北京友谊宾馆



地点	时间	议程
贵宾楼多功能厅	08:40-08:50	欢迎词 北京大学 丁小浩教授 亚欧会议终身学习教育与研究中心主席 Arne Carlsen
	08:50-09:00	开幕词 北京大学校务委员会主任 闵维方教授
主持人： 北京大学 陈学飞教授	09:00-09:05	开幕词 亚欧基金会执行副主任 Nguyen Quoc Khanh
	09:05-09:20	开幕主旨发言 亚欧会议终身学习教育与研究中心主席、丹麦教育学院教授 Arne Carlsen
	09:20-09:30	开幕词 中国教育部领导
	09:30-09:40	开幕词 中国财政部领导
	09:40-10:00	集体照拍摄
	主持人： 北京大学 阎凤桥教授	10:00-10:30
10:30-11:00		大会主题发言2：欧洲经验概述 欧洲终身教育认证：能力、学习效果和证书的重新审视 奥地利University of Innsbruck Lynne Chisholm教授
11:00-11:20		茶歇
11:20-11:50		大会主题发言：亚洲经验概述 旧曲新弹：亚欧终身学习框架下的成人教育重构 韩国Seoul National University Soonghee Han教授
11:50 - 12:00		亚欧会议终身学习教育与研究中心第五研究组官方启动仪式 亚欧会议终身学习教育与研究中心主席 Arne Carlsen 第五研究组研究领域介绍 韩国Seoul National University Soonghee Han教授
12:00-12:30		讨论

友谊宫	12:30-13:30	午餐
会议楼	15:00-15:30 (茶歇)	五个平行分论坛会议 13:30-17:10 茶歇 15:00-15:30 每个分论坛有6-8名报告人, 报告时间为每人20分钟
101房间	13:30-17:00	分论坛1: 在终身学习中发展ICT技能, e-learning以及 e-learning文化 主持人: Bowon Kim教授, 韩国National Open University
102房间	13:30-17:00	分论坛2: 工作场所中学习对能力发展的作用 主持人: Bente Elkjær教授, 丹麦Danish School of Education
103房间	13:30-17:00	分论坛3: 终身学习的专业化进程, 尤论教师培训 主持人: Ekkehard Nuißl教授, 德国Duisburg/Essen University
104房间	13:30-17:00	分论坛4: 与居民学习动机和继续教育与培训面临障碍 相关的终身学习国家策略 主持人: 窦现金博士, 中国教育部国家教育发展研究 中心
105房间	13:30-17:00	分论坛5: ASEM核心竞争力 主持人: Soonghee Han教授, 韩国Seoul National University
101房间	17:00-17:10	闭幕词 北京大学 丁小浩教授 亚欧会议终身学习教育与研究 研究中心主席 Arne Carlsen

本次会议由北京大学、亚欧基金会、丹麦外交部、丹麦教育部、丹麦奥胡斯大学丹麦教育学院共同支持。





Network 1:

"Developing ICT Skills, e-Learning and the Culture of e-Learning
in Lifelong Learning"

1:30-5:10 pm. November 25, 2008.

Room 101, Meeting Hall, Friendship Hotel, Beijing, P.R. China

Chair person: Professor Bowon Kim, Korea National Open
University, Korea

分论坛1:

在终身学习中发展ICT技能, e-learning以及e-learning文化

2008年11月25日13:30-17:10

中国北京友谊宾馆,会议楼101

主持人: BOWON Kim教授, Korea National Open University, 韩国

13:30 15:00	20min	20min	20min		20min
	<p>Improving student retention in Postgraduate Distance Education</p> <p>Sarah Jones, University of London, UK (英国)</p>	<p>Factors that has an impact on a knowledge-sharing of CU Scholar network in an E-learning pedagogy knowledge portal.</p> <p>Assist.Professor. Jaitip Na-songkhla, Chulalongkorn University, Thailand (泰国)</p>	<p>Learning For All: the interactions among the three elements of policy, learning resources and learning support ? a case study of modern distance education for party members and cadres in rural areas</p> <p>全民学习：政策、学习资源、学习支持三要素及其关系——以农村党员干部现代远程教育为例</p> <p>Prof. Zhang Shaogang, China Central Radio and TV University, P.R. China 张少刚研究员 中央广播电视大学 中国</p>	<p>A Study on Factors Affecting Learners' Satisfaction in e-Learning Courses: Focused on the Lifelong Graduate School of Korea National Open University</p> <p>Assit. Professor. Dongjoo Lee, Korea National Open University, Korea (韩国)</p>	
15:00 15:20	Coffee/tea break 茶歇				
15:20 17:10	20min	20min	20min	20min	20min
	<p>Recent Changes toward Online Education: the Successful case of the Open University of Portugal</p> <p>Pro-rector, António Moreira Teixeira , Open University of Portugal (葡萄牙)</p>	<p>Design Life-long Education with e-Learning: A Korean Case Study</p> <p>Professor, SungHo Kwon, Han Yang University, Korea (韩国)</p>	<p>User involvement in educational practice at museums</p> <p>Associate Professor, Lars Birch Andreassen, University of Aarhus, Denmark (丹麦)</p>	<p>Mobile Learning Design Requirements Framework for Lifelong Learning</p> <p>Senior Lecturer, Norazah Mohd. Nordin Kebangsaan University, Malaysia (马来西亚)</p>	<p>National Educational New Media Learning Supermarket: a Technological Framework and Platform for Life-long Education</p> <p>新媒体学习超市建设与“超子”体系构建——新技术服务终身教育的新探索</p> <p>Technique Director, Wang Tao, China Education Television 王涛 技术总监 中国教育电视台</p>





Network 2:

"Competence Development as Workplace Learning"

1:30-5:00 pm. November 25, 2008

Room102, Meeting Hall, Friendship Hotel, Beijing, P.R. China

Chair person: Professor Bente Elkjaer , Danish School of Education, Aarhus University, Denmark.

分论坛2:

工作场所中学习对能力发展的作用

2008年11月25日13:30-17:00

中国北京友谊宾馆, 会议楼102

主持人: BENTE Elkjaer教授, Danish School of Education, Aarhus University, 丹麦

	20min	20min	20min	20min
13:30 15:00	<p>Contemporary Issues in Workplace Learning: An Introduction. Brno: Masaryk University, 2008.</p> <p>Petr Novotný & Milan Pol, Masaryk University, Czech republic (捷克)</p>	<p>Model of Learning Organization Employees Competencies</p> <p>Daiva Bukantaite, Vytautas Magnus University, Lithuania (立陶宛)</p>	<p>Lifelong Learning in Asia: Socio-Economic Challenge and Trend of LLL Regimes</p> <p>Professor Patcharawalai Wongboonsin, Chulalongkorn University, Thailand (泰国)</p>	<p>Challenging the 'Skills Crisis': Workplace 'Skills for Life' Provision in the UK</p> <p>Professor Karen Evans and Dr. Edmund Waite London University, UK (英国)</p>
15:00 15:30	Coffee/tea break (茶歇)			
	20min	20min	20min	20min
15:30 17:00	<p>Competence Development through In-service Training at Workplace for Malaysian Polytechnic Lecturers</p> <p>Ruhizan M. Yasin, Naimah Khalil, Mohammad Sani, Ramlee Mustapha Malaysia National University, Malaysia (马来西亚)</p>	<p>Workplace learning and changing learning culture</p> <p>Petr Novotny, Masaryk University, Czech republic (捷克)</p>	<p>New Institutions for the Development of Skills, Competences and Lifelong Learning in Hungary</p> <p>Magdolna Benke, National Institute for Vocational and Adult Education (NIVE), Hungary (匈牙利)</p> <p>Analysis of the Hungarian situation of Workplace Learning</p> <p>Gabor Erdei, University of Debrecen, Hungary</p>	<p>Workplace Learning in China</p> <p>James Sun, Renmin University, P.R. China 孙建民 中国人民大学 (中国)</p>





Network 3:

" Professionalisation of Lifelong Learning with a Special
Emphasis on Teacher Training"

1:30-5:00 pm. November 25, 2008

Room 103, Meeting Hall, Friendship Hotel, Beijing, P.R. China

Chair person: Professor Ekkehard Nuisl, Duisburg/Essen
University, Germany.

分论坛3:

终身学习的专业化进程，尤论教师培训

2008年11月25日13:00—17:00

中国友谊宾馆，会议楼103

主持人：EKKEHARD Nuisl教授，University of Duisburg—Essen，德国

	20min	20min	20min	20min
13:30 15:00	<p>Principles of Professionalisation</p> <p>Professor Dr. Dr. h.c. Ekkehard Nuißl von Rein, Network Coordinator (分论坛联系人) German Institute for Adult Education and University of Duisburg-Essen, Germany (德国)</p>	<p>European discourse on professionalization of adult educators</p> <p>Associate-Professor Dr. Simona Sava, The West University of Timisoara, Romania (罗马尼亚)</p>	<p>Professionalisation in Adult Education: German Perspectives</p> <p>Dr. Regina Egetenmeyer, German Institute for Adult Education and University of Duisburg- Essen, Germany (德国)</p>	
15:00 15:30	Coffee/tea break (茶歇)			
	20min	20min	20min	20min
15:30 17:00	<p>Professionalisation of Adult Educator's Activity: Challenges and Controversies</p> <p>Associate Professor Dr. Vaiva Zuzeviciute, Vytautas Magnus University, Lithuania. (立陶宛)</p>	<p>Developing Alternative Financing Strategies for Lifelong Learning</p> <p>Atanacio Panahon II, Ateneo de Manila University, The Philippines. (菲律宾)</p>	<p>The Discourses of Lifelong Learning in a Knowledge Economy</p> <p>Professor Dr. Marianne Horsdal, University of Southern Denmark (丹麦)</p>	<p>Towards the competences of trainers in lifelong learning contexts</p> <p>Associate Professor Dr. Theo van Dellen, University of Groningen, The Netherlands (荷兰)</p>





Network 4:

"National Strategies of Lifelong Learning with regard to Citizen's Motivation and Barriers to Continuing Education and Training "

1:30-5:00 pm. November 25, 2008

Room 104, Meeting Hall, Friendship Hotel, Beijing, P.R. China

Chair person: Network 4 Coordinator Dr. Xianjin Dou, National Centre for Education Research Development, Ministry of Education, P.R.China.

分论坛4:

与居民学习动机和继续教育与培训面临障碍相关的终身学习国家策略

2008年11月25日13: 30—17: 00

中国北京友谊宾馆，会议楼104

窦现金博士，中国教育部国家教育发展研究中心

13:30 15:00	20min	20min	20min	20min
	<p>National Strategies for implementing LLL : An International perspective</p> <p>Professor Jarl Ake Ingvar Bengtsson Danish School of Education, Aarhus University, Denmark (丹麦) (former Director CERI, OECD, PARIS)</p>	<p>Building a Network of Community Colleges for Millions of the Migrant Workers in Manufacturing Areas with A Heavy Use of ICT</p> <p>Minghua Li, Ph.D (Stanford University), Associate Professor, School of Public Administration, East China Normal University. 李明华博士 (斯坦福大学) 华东师范大学公共管理学院副教授</p>	<p>Working Professional Women's Needs and Barriers to Self Development for Lifelong Learning</p> <p>HAMIDAH YAMAT@AHMAD, Malaysia National University (马来西亚)</p>	<p>Initial education and training pathways for Danish adult educators</p> <p>Marcella Milana, Assistant Professor, Danish School of Education, Aarhus University, Denmark (丹麦)</p>
15:00 15:30	Coffee/tea break (茶歇)			
15:30 17:00	20min	20min	20min	20min
	<p>Providing Lifelong Learning for New Unskilled Youth Workers in Thailand Through Distance Education.</p> <p>Professor Sumalee Sungsrri, Sukhothai Thammathirat Open University, Thailand (泰国)</p>	<p>Effectiveness of higher Education for lifelong learning: the exploration of Beida Ping-min School of Peking University 高等学校在终身学习中的作用 北大平民学校的实践</p> <p>Ding Xiaohao, Yue Changjun, Baowei. The Graduate School of Education, Peking University, China 丁小浩, 岳昌君, 鲍威. 北京大学教育学院</p>	<p>National master plan for promoting lifelong learning towards the 21th postmodern society - best practices of lifelong learning strategies in Korea</p> <p>Professor Un Shil Shoi, Graduate School of Education, Ajou University Chief, Institute of educational research in Ajou University, Korea</p>	<p>Discussion (讨论)</p> <p>Dr. Xianjin Dou, National Centre for Education Research Development, Ministry of Education, P.R.China. 窦现金博士 中国教育部国家教育发展研究中心</p>





Network 5:

"ASEM Core Competences"

1:30-5:00 pm. November 25, 2008

Room 105, Meeting Hall, Friendship Hotel, Beijing, P.R. China

Chair person: Professor Soonghee Han, Seoul National University, Korea.

分论坛5:

ASEM核心竞争力

2008年11月25日13:00-17:00

中国友谊宾馆, 会议楼105

主持人: Soonghee Han教授, Seoul National University, 韩国

	20min	20min	20min	20min
13:30 15:00	<p>Dialogic Processes of Competence Development: Graduate Students' Experiences in Classroom Discussions</p> <p>Minseong Kim, Minjeong Park & Soonkyoung Youn, Seoul National University, Korea.</p>	<p>Developing Analytical Competences- Analyses from EU Project with Eight Partners in Adult Mathematics Education</p> <p>Professor Lena Lindenskov, Danish School of Education, Aarhus University, Denmark.</p>	<p>The Jointly Established Research of Fostering the New Generation Learning</p> <p>Andra Fernate, University of Latvia, Latvia.</p>	Discussion (讨论)
15:00 15:30	Coffee/tea break (茶歇)			
	20min	20min	20min	20min
15:30 17:00	<p>Teaching Communicative Competences in School- In a Lifelong Learning Perspective</p> <p>Professor Anne</p>	<p>Intercultural Bridging-Core Competences of a Contemporary Adult</p> <p>Jovita Dauksyte,</p>	<p>Trend and Issues in Developing Adult Learners' Global Competence in Korea</p> <p>Won-Pyo Hong, Yoonmi Choi &</p>	Discussion (讨论)



筹委会名录

CONFERENCE ORGANISING
COMMITTEE

Director: DING Xiaohao

Secretary General: YANG Po

Assistant Secretary: SUN Ruirui

International Coordinators: Que Anh DANG
Arne CARLSEN

Treasurer: GE Changli

Proceedings and Guide: FAN Aiai
XU Shen

Accommodation and Transportation: LU Xiaoyu
SUN Bingyu

Reception: LIN Lin

Technical Support and Website: SHANG Junjie
HUANG Guan

Supporting Group: LIANG Yan
WANG Xiaoxiao
SHI Weilin



主任： 丁小浩

秘书长： 杨 针

秘书长助理： 孙沛睿

国际协调： Que Anh DANG
Arne CARLSEN

财务主管： 葛长丽

会议文集及指南： 范皑皑
许 申

食宿及交通： 陆小玉
孙冰玉

接待主管： 林 林

技术支持及网站： 尚俊杰
黄 冠

组委会其他成员： 梁 彦
汪潇潇
石卫林

